
AFA Escola Pare Poveda 

 

ACTA DE L'ASSEMBLEA GENERAL 

 

Identificació de la sessió 

Número: 1/2015-2016 

Caràcter: ordinari 

Data: 23 de novembre de 2015 

Horari: de 19.40 a 22.30 

Lloc: menjador de l'Escola Poveda 

 

Hi assisteixen 

Alex Arcos, Anna Arnó Vallverdú, Josep M. Barrabés de Arribas, Olga Berruezo Castelló, Joanna 

Bieto Alcalà, Albert Branchadell Gallo,Montserrat Buj Lozano, Roser Calbó José, Mila Calvo 

García, Diana Carballés Martínez, Lluïsa Carrillo Martínez, Mónica Casino Riado, Elodie Ciron, 

Nuria Ferrer Coromina, M. Isabel García Guillén, Alberto Guerras Espana, Antonio Guerrero 

Montero, Belén Iracheta Sánchez, Reme Jiménez, Jeaneth López, Aurora Manzanares Miquel, 

Lucía Martínez, Eva Núñez Gonzalez, Isabel Pueyo Rodríguez, Sandra Puig Testa, Rosalía 

Quiroga Jato, Nuria Ramírez Agulló, Aida Rodríguez, Elsa Rodríguez-Cabo Doria, Inmaculada 

Rodríguez Gómez, Jessica Rosquellas, Nuria Rovira Vallespin, Ignasi Saula Salvans, Pilar Vergara 

i tres persones més que no signen la llista d'assistència. 

 

Ordre del dia 

1. Lectura i aprovació de l'acta de la reunió anterior. 

2. Presentació i, si escau, aprovació de la liquidació de comptes de l'exercici 2014-2015. 

3. Elecció de la nova Junta Directiva de l'AFA. 

4. Presentació de les comissions de treball de la Junta Directiva. 

5. Presentació del servei de menjador i activitats del migdia. 

6. Torn obert de paraules. 

 

Desenvolupament de la sessió 

El president, Josep M. Barrabés, anuncia un canvi en l'ordre del dia. La presentació del servei 

de menjador passa al primer lloc i el president dóna la paraula a Càrol Cayuelas, representant 

de l'empresa ALCOES, que assisteix a l'assemblea en qualitat de convidada juntament amb una 

part del seu equip, que inclou el cap de cuina (Francesc), la cuinera (Núria) i la coordinadora 

del monitoratge (Isabel Abellán). 

 

1. Presentació del servei de menjador i activitats del migdia 

La intervenció de Càrol Cayuelas és una glossa de la presentació de PowerPoint que es pot 

consultar al blog del menjador (https://blogmenjadorpoveda.wordpress.com). Comença fent 

èmfasi en les vies de contacte amb l'empresa que les famílies tenen a la seva disposició (visites 

presencial de 9 a 9.30 i de 12 a 12.25, correu electrònic i telèfon mòbil). Tot seguit explica el 

funcionament del servei, els controls sanitaris de què és objecte periòdicament i el protocol 

d'al·lèrgies i intoleràncies. També descriu els diferents projectes que es duen a terme (higiene 

bucodental, blog del menjador, activitats en anglès, tallers de migdia...). La novetat d'enguany 



són els aniversaris que se celebren cada últim divendres de mes. Acaba recordant la necessària 

comunicació amb les famílies i descrivint el protocol d'accidents. 

 

S'obre un torn de paraules. 

Una assistent planteja la qüestió de si la franja de migdia queda coberta per l'assegurança que 

l'AFA té contractada via FaPaC. Sembla que ara com ara  les urgències s'envien a la Seguretat 

Social. El president creu que posteriorment la SS hauria de facturar a la mútua de l'AFA però no 

és clar que ho faci. (Caldrà aclarir aquest punt.) 

Dues assistents demanen pel percentatge de productes precuinats. El cap de cuina recorda 

que són tres al mes com a màxim (croquetes, bunyols, llibrets, varetes de lluç, etc.). Aquesta 

limitació forma part de les directrius que dóna el Departament d'Ensenyament. 

Les mateixes assistents s'interessen per la presència de la tilàpia als menús. El cap de cuina 

reconeix que existeix la possibilitat de retirar la tilàpia dels menús però que el problema és 

trobar alternatives. També s'interessen pel gall dindi i el cap de cuina respon que el pollastre 

és una opció millor. 

La cuinera defensa la bondat de la tilàpia. El fet que vingui de la Xina no vol dir necessàriament 

que no sigui apta per al consum. 

Les mateixes persones pregunten si es podria especificar la fruita que serveix com a postres. El 

cap de cuina explica per què és difícil. Es fan comandes a l'engròs i depèn de l'estat de la fruita. 

El president també comenta la dificultat d'especificar la fruita a un mes vista, que és la 

periodicitat amb què es publiquen els menús. 

2. Lectura i aprovació de l'acta de la reunió anterior 

El president constata que no s'ha rebut cap esmena a l'acta. 

Acord 

Aprovar per assentiment l'acta de la reunió anterior. 

 

3. Presentació i, si escau, aprovació de la liquidació de comptes de l'exercici 2014-2015 

El president explica que en aquest exercici hi ha un saldo negatiu de 3.235,37€ però que no cal 

considerar-lo preocupant.  Cal tenir present que hi havia un romanent que va permetre gastar 

12.000€ en el pati i uns 3.000€ en un rentavaixelles nou. El president repassa el balanç de cada 

extraescolar i justifica el saldo negatiu de futbol / bàsquet. (Les despeses de l'AFA es 

repercuteixen en cada extraescolar en funció d'unes proporcions.) També repassa casals i 

colònies; menjador i acollida; xandalls. La mateixa gestió de l'AFA té un balanç deficitari. Aquí 

hi ha els 12.168,02€ d'inversions a l'escola. 

S'obre un torn de paraules. 

Àlex Arcos pregunta si la tendència seguirà essent de pèrdues. El president respon que ha 

recomanat contenció en la despesa d'inversions per mantenir una situació d'equilibri. Àlex 

Arcos demana que sigui així. 



Maribel García pregunta pels impagats. El president explica que tot està en vies de 

regularització. Un exemple és que s'està recuperant un deute de 800€ de fa uns quants anys. 

Acord 

Aprovar per assentiment la liquidació de comptes de l'exercici 2014-2015. 

 

El president aprofita aquest moment per a acomiadar-se i fa un toc d'atenció perquè les 

famílies de l'escola tinguin actituds considerades i cooperatives envers l'AFA. 

Àlex Arcos intervé per donar les gràcies al president amb un discurs emotiu i demana a la nova 

Junta que sigui conscient. Alberto Guerras replica que precisament els membres de la Junta són 

les persones més conscients. 

4. Elecció de la nova Junta Directiva de l'AFA 

Es presenta una sola candidatura formada per: 

Aida Rodríguez (presidenta i comissió relacions AFA-direcció), Albert Branchadell (secretari i 

comissions d'afers exteriors, menjador, propostes educatives, relacions AFA-direcció), Isabel 

Pueyo (tresorera) i 15 vocals: Anna Arnó (afers exteriors, bàsquet, copresidència), Joanna Bieto 

(menjador, psicomotricitat, propostes educatives), Montserrat Buj (propostes educatives), 

Julia Caballero (colònies i casals), Nuria Ferrer (festes), Alberto Guerras (colònies i casals, 

festes), Belén Iracheta (futbol, judo), Lucía Martínez (menjador, tresoreria), Sandra Puig 

(colònies i casals, festes), Rosalía Quiroga (informàtica), Elsa Rodríguez-Cabo (arts plàstiques, 

escacs, educació, integració i inclusió), Jessica Rosquellas (coordinació delegades, Bouissaina), 

Nuria Rovira (dansa, festes, patinatge, socialització de llibres), Robert Soro (vocal sense 

cartera), Pilar Vergara (festes, relacions AFA-direcció, socialització de llibres). 

També es recorda que la nova administrativa de l'AFA és l'Emilia. 

Acord 

Elegir la nova Junta per unanimitat (34 vots a favor, cap en contra i cap abstenció). 

 

5. Presentació de les comissions de treball de la Junta Directiva 

En aquest punt una persona representant de cada comissió exposa les funcions i els projectes 

de cada una de les comissions de treball de la Junta Directiva, que també es poden consultar a 

la presentació de PowerPoint que s'annexa a aquesta acta. 

Albert Branchadell diu que la comissió de relacions exteriors s'encarrega de participar a la 

coordinadora d'AMPA (AFA) de Gràcia i d'establir contactes amb qualsevol agent extern a 

l'escola. 

Pilar Vergara explica el nou esperit de la comissió de festes, que vol estrènyer la connexió 

entre les festes i el currículum educatiu. 

Alberto Guerras recorda com s'organitzen els casals i colònies (de P-5 a 5è, perquè les de 6è les 

organitzen directament les famílies de 6è). Sandra Puig fa esment de la possibilitat de canviar 

el lloc de les colònies d'estiu. Albert Branchadell recorda que al decàleg es planteja la 



possibilitat que les colònies es tornin a fer dins el calendari escolar, integrades al projecte 

educatiu del centre i amb la possible participació de mestres. 

Nuria Rovira explica quines extraescolars s'ofereixen i qui coordina cada una; la novetat és que 

s'introduirà un sistema de preinscripcions al maig (al setembre n'hi haurà un de més curt per a 

les famílies noves). També es preveu passar una enquesta de satisfacció per tenir un retorn de 

les famílies. Josep M. Barrabés felicita Eva Millet, que no ha pogut assistir, per l'èxit de 

l'extraescolar d'anglès, que amb 74 alumnes ha desbancat el patinatge com a extraescolar més 

popular. (Cal dir que Eva Millet, tot i no formar part de la Junta, seguirà coordinant aquesta 

extraescolar.) Antonio Guerrero demana que en el període de preinscripció ja es conegui el 

calendari de totes les extraescolars, a fi de facilitar la planificació de les famílies. 

Rosalía Quiroga exposa els tres objectius de la comissió d'informàtica: donar suport a totes les 

altres comissions, dinamitzar la presència de l'AFA al món digital (web i xarxes socials) i crear i 

mantenir un repositori centralitzat de documentació (escrita i audiovisual) de l'AFA. Recorda 

que s'ha de fer el traspàs d'AMPA a AFA i que aviat hi haurà una votació sobre el nou logo de 

l'associació. Àlex Arcos comenta que el Facebook de l'AFA l'hauria d'administrar alguna 

persona de la Junta en substitució d'Eva Millet. 

Montserrat Buj explica que l'objectiu de la comissió de propostes educatives és treballar i 

canalitzar cap a la direcció de l'escola totes les idees que puguin millorar l'educació, cosa que 

inclou Impulsar debats com el de la darrera festa de benvinguda. 

Jessica Rosquellas diu que les delegades tenen com a missió assegurar la comunicació famílies 

AFA – direcció – Consell Escolar i contribuir a l'organització de diferents esdeveniments. La 

delegada de classe ha ser la primera interlocutora de queixes i suggeriments. Es lamenta que 

enguany no hi hagi cap delegat home. 

Albert Branchadell exposa que la missió de la comissió de menjador és supervisar el 

funcionament del servei de menjador en tots els seus aspectes. En aquest sentit, recorda que 

està pendent la realització d'una segona auditoria externa del servei. 

Elsa Rodríguez-Cabo anuncia la nova comissió d'educació, integració i inclusió, que té com a 

objectiu principal el coneixement i el reconeixement de les diferències. 

Jessica Rosquellas recorda que comissió Bouissaina pretén assistir famílies necessitades amb 

els recursos que genera (donatius i vendes; panera de Nadal). Diu que la comissió té molts 

projectes però poca gent i fa una crida a la participació. Montserrat Buj demana com 

s'identifiquen les famílies necessitades i se li respon que és l'escola qui ho fa. Joanna Bieto es 

queixa que l'escola no reconegui prou el paper de l'AFA en la gestió dels ajuts per a excursions 

de famílies amb problemes financers. Antonio Guerrero insisteix que el propòsit principal de la 

comissió és recaptar dines per ajudar les famílies que determina l'escola. 

Isabel Pueyo explica que la comissió de tresorera la formen ella i Lucía Martínez i que tindran 

la col·laboració de Josep M. Barrabés. Diu que fins ara Marta Fernández (l'anterior 

administrativa de l'AFA) i la gestoria han portat una comptabilitat impecable i se'n felicita. La 

missió bàsica de la comissió és controlar els comptes en general. Dos objectius d'aquest any 

són tornar a passar els rebuts a principi de mes (al gener vindran els rebuts de desembre i 



gener junts) i minimitzar els pagaments en metàl·lic, que generen problemes de seguretat i 

absorbeix molt de temps. S'avisarà amb temps de tot això i es podran fraccionar els 

pagaments. Una assistent planteja la qüestió dels xandalls. Josep M. Barrabés diu que l'AFA 

hauria de ser només una intermediària entre el venedor i les famílies; d'aquesta manera, si 

l'AFA no té activitat de compra-venda, no té necessitat de tributar l'impost de societats, que és 

el que preveuen les últimes regulacions en aquesta matèria. 

Com a colofó d'aquest punt, la nova presidenta, Aida Rodríguez, exposa una breu memòria 

d'activitats, que inclou les inversions fetes a l'escola, les festes celebrades i l'acció pro-institut 

del Consell de Barri del dia 18 de novembre. En aquest sentit, recorda que el compromís del 

regidor va ser posar un cartell al solar corresponent on s'anunciï la destinació que ha de tenir i, 

mentre no es construeixi l'institut, acondiciar el solar per a altres usos públics. 

6. Torn obert de paraules 

Una assistent demana que li facin cinc cèntims de la reunió de delegades. Jessica Rosquellas 

diu que aquesta mateixa nit passarà l'acta de la reunió. 

 

Josep M. Barrabés suggereix que s'arbitri un mecanisme (pagant les famílies) que permeti fer 

extensiu l'anglès extraescolar a més alumnes (a tot l'alumnat, en un extrem). 

Albert Branchadell recorda que el dia 25 hi ha una reunió de la comissió de relacions AFA-

direcció amb la direcció i que el dia 30 hi ha una sessió del Consell Escolar. Opina que en tots 

dos fòrums és important seguir impulsant les propostes de millora educativa de l'AFA. 

Ignasi Saula mostra el seu escepticisme sobre l'èxit d'aquestes actuacions atesa la baixa 

assistència a aquesta assemblea i a les assemblees en general. 

Robert Soro recorda que l'AFA té un ventall d'eines al seu abast que pot utilitzar per a impulsar 

les seves propostes: Consell Escolar, inspecció de zona, coordinadora d'AMPA de Gràcia, 

FaPaC, Consell Escolar del Districte, tècnica i consellera d'educació del Districte, Consorci 

d'Educació de Barcelona. S'ofereix a facilitar el contacte amb la tècnica d'educació i la 

consellera d'educació, que al seu torn poden ajudar l'AFA a l'hora de parlar amb el Consorci. 

Insisteix que cal trucar a totes aquestes portes perquè les reunions bilaterals amb la direcció 

de l'escola no són suficients. 

Joanna Bieto reitera que l'AFA ha de seguir tirar endavant els seus propòsits reformistes. 

Ignasi Saula es pregunta si això és el que volen la majoria de famílies (en aparença molt 

satisfetes si s'ha de jutjar pels resultats de l'enquesta del curs passat); i insisteix que som 

massa pocs. 

Aida Rodríguez intervé per donar el seu suport als propòsits reformistes i expressar la seva 

esperança que els canvis són possibles. 

Ignasi Saula reitera el seu escepticisme. 

Robert Soro insisteix en l'anàlisi negativa de la situació que va fer en un missatge adreçat a la 

Junta i reitera la necessitat de trucar altres portes. En general, es pregunta quin ha de ser el 



paper de l'AFA, que al capdavall és una organització que no és d'existència obligada. Critica la 

privatització de serveis públics (anglès) suggerida per Josep M. Barrabés. La reunió s'acaba 

amb un debat sobre el concepte de comunitat educativa i les interpretacions possiblement 

diferents que en fan l'AFA i la direcció de l'escola. 

La presidenta aixeca la sessió, de la qual estenc, com a secretari, aquesta acta. 

Aquesta acta ha estat redactada pel secretari entrant Albert Branchadell. 

 

El secretari entrant 

Albert Branchadell 

 

 

Vist i plau 

La presidenta entrant 

Aida Rodríguez

 

La secretària sortint 

Aida Rodríguez 

 

       

       El president sortint 

       Josep Mª Barrabés

 

 

ANNEX 

Versió en pdf de la presentació de PowerPoint exhibida a la reunió.


